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-

precisamente cuando hay a lo mejor alguna epidemia, como 

en el caso del botulismo, precisamente donde se daban no 

hace es crear un ambiente en zonas rurales desfavorables 

-

-

rural. Todo esto no es favorable, arruina nuestras explotacio-

nes agrarias y, por lo tanto, produce más despoblación y nos 

provienen de países terceros.

-

-

-

de gobierno, reuniéndonos y escuchando a agricultores, gana-

para conseguir sacar las mejores soluciones para el sector 

Muchas gracias. (Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Muchas gracias.

Compareixença de la consellera de Medi Ambient, Aigua, 

Infraestructures i Territori, senyora Salomé Pradas Ten, per a 

Compromís per a explicar les principals línies de treball de la 

La senyora presidenta:

Pasamos al punto 2 del orden del día: comparecencia de 

la consellera de Medio Ambiente, Agua, Infraestructuras 

y Territorio, para informar sobre las líneas generales de la 

conselleria -

ción propia, registro de entrada número 576; acumulada 

a la comparecencia de la consellera de Medio Ambiente, 

Agua, Infraestructuras y Territorio, para explicar las prin-

cipales líneas de trabajo de la conselleria a lo largo de la 

presente legislatura, solicitada por el Grupo Parlamentario 

la comparecencia de la consellera de Medio Ambiente, Agua, 

Infraestructuras y Territorio, para informar sobre las líneas 

conselleria, soli-

citada por el Grupo Parlamentario Socialista, registro de 

entrada número 334.

Tiene la palabra la honorable consellera de Medio Ambiente, 

Agua, Infraestructuras y Territorio.

La senyora consellera de Medi Ambient, Aigua, 

Infraestructures i Territori:

Gràcies, senyora presidenta.

Com a consellera de Medi Ambient, Aigua, Infraestructures 

comparéixer davant d’estes Corts Valencianes per a tras-

durant esta legislatura.

Senyories, la Comunitat Valenciana és una terra merave-

-

l’oportunitat de treballar per la Comunitat Valenciana, la 

fermament.

conselleria les àrees de medi ambient, aigua, infraestructures 

i territori és una gran responsabilitat i, al mateix temps, un 

-

i al consens i treballant cada dia per tots i cada un dels ciuta-

(Aplaudiments)

-

para los ciudadanos de la Comunitat Valenciana.

Vamos a actuar sin complejos en cuatro líneas estratégi-

-

ción del medio ambiente y desarrollo social y económico son 

Compareixença de la consellera de Medi Ambient, Aigua, Compareixença de la consellera de Medi Ambient, Aigua, 

Infraestructures i Territori, senyora Salomé Pradas Ten, per a Infraestructures i Territori, senyora Salomé Pradas Ten, per a 
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-

mos, desde el diálogo y el consenso y con unidad de acción.

-

una mejor Comunitat Valenciana. Se ha acabado el gober-

nar con estridencias, prohibiciones y de espaldas a nues-

tros municipios y sociedad civil. Voy a desarrollar una polí-

agentes sociales y económicos, en constante colaboración 

-

conocen sus necesidades. Por eso, en estos dos meses, ya nos 

hemos reunido con más de cincuenta ayuntamientos.

en contacto directo para desarrollar proyectos estratégi-

a la responsabilidad del gobierno central con la Comunitat 

Valenciana.

(Aplaudiments)

las infraestructuras, el territorio, el medio ambiente y el agua 

-

-

-

das para, en cada caso, hallar la mejor solución posible para 

y, con ella, nuestro nivel de vida y hacerlo, además, desde la 

-

dos caras de la misma moneda, por culpa de un proteccio-

nismo mal entendido y peor ejecutado.

Senyories, protecció del medi ambient i el progrés social i 

-

es pot conciliar la preservació del nostre medi amb la crea-

-

terra. El presumpte ecologisme, només fonamentat en crite-

-

cés i ha suposat un fre en la nostra economia. (Aplaudiments) 

-

nitats de protegir el medi natural amb criteris racionals i de 

desenteniment ha portat a l’abandó i a l’estancament de la 

nostra terra. I, per això, senyories, obrim un temps nou, on 

-

bada d’inversions a la Comunitat Valenciana. (Aplaudiments) 

(Aplaudiments)

-

d’esta terra. El nostre medi natural és un bé comú i un tresor 

pilar essencial per al Consell de Carlos Mazón.

-

gació dels parcs naturals de la Comunitat Valenciana. Les 

nostres vint-i-dos joies de la naturalesa mereixen estar 

cuidades i obertes al públic per al seu coneixement i gaudi. 

(Aplaudiments) Anem a obrir els parcs naturals, de nou. 

sobre la base d’un fals proteccionisme. Els nostres parcs 

han de poder ser coneguts pels ciutadans, especialment els 

medi natural sempre, sempre, des del respecte pel nostre 

medi ambient.

Els parcs naturals són una potent eina per a la conscienci-

ació ambiental i també per a la lluita contra la despoblació. 

Per això, potenciarem la seua divulgació i la seua visita de 

manera sostenible, així com apostarem pel turisme de natu-

ralesa generador d’ocupació verda. També durem a terme un 

programa de recuperació i modernització de les instal·lacions 

dels nostres parcs, especialment dels centres d’interpretació 

-

gut desfasat.

plans d’ordenació dels recursos naturals, els PORN, i els 

-

-

rem un pla de revisió de les normes reguladores dels nostres 

-

-

ment sostenible i, com no pot ser d’una altra manera, de la 

mà de tots els agents implicats, de tots. (Aplaudiments) I, en 

esta direcció, en esta direcció, fa unes setmanes ja anuncià-

vem la redacció d’un nou PORN de la Serra Gelada o del Prat 

També, com vaig anunciar fa uns dies, iniciarem un nou pla 

d’ordenació de recursos naturals del Túria per a resoldre el 

-
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a la conselleria–; tres demolidores sentències del Tribunal 

el PORN del Túria per haver-se elaborat des del sectarisme, 

(aplaudiments)

-

-

sos naturals. (Aplaudiments)

També des de zero haurem de començar els treballs del nou 

corona de la naturalesa en l’àmbit autonòmic. El PRUG és 

espai únic en el món, d’alt valor ecològic, però també etno-

vam impulsar l’aprovació d’un nou PORN i un PRUG de l’Al-

-

ceptació i consens, vam deixar el PRUG elaborat i en exposi-

ció pública; (soroll de papers) 

en el 2014. I, durant estos anys, el Botànic no ha fet res per a 

aprovar el PRUG de l’Albufera, res.

seu PRUG. (Aplaudiments) I hui, a la casa de tots els valenci-

ans i davant de tots vostés, signe l’inici dels tràmits per a la 

redacció del nou PRUG de l’Albufera. (Aplaudiments) El PRUG 

presidit per Carlos Mazón. (Aplaudiments) Els espere a tots en 

-

-

-

-

sea una herramienta de lucha y prevención de los incendios 

forestales. (Aplaudiments)

compagine la protección con los usos del monte y, entre ellos, 

(Aplaudiments) -

Señorías, en su día, inicie el diálogo con la Plataforma 

mantenido en estos ocho años y ha sido por pura ideología y 

sectarismo. Pues, bien, ha llegado el momento de retomar el 

(Aplaudiments)

-

didamente a nuestros agentes medioambientales, dotán-

(aplaudiments) 

-

-

decimiento y reconocimiento hacia la encomiable labor 

Generalitat Valenciana.

decidida la caza, como siempre lo hemos hecho cuando 

hemos gobernado. (Aplaudiments) La caza es una de nues-

tras tradiciones más consolidadas y la vamos a defender. 

-

-

disminuir daños en la agricultura o incluso la contención del 

riesgo de accidentes ante superpoblaciones, como la del 

jabalí.

En mis primeros días como consellera me reuní con la 

-

dores y en una mejora de las condiciones de la caza y de los 

de cuidado de nuestro medio y generadora de dinamismo 

Valenciana. (Aplaudiments)

-

atrás capítulos como el proyecto estrella ecologista del 

con la desnutrición, enfermedad e incluso muerte de algu-

(Aplaudiments) Ese triste episodio fue un desastre, conse-

-

estar animal, tanto de la fauna silvestre como de los anima-

les de compañía. Por ello, revisaremos, desde la sensatez, la 

ley de protección animal y llevaremos a cabo un ambicioso 

plan de concienciación y contra el abandono de los animales. 

(Aplaudiments)

marcha acciones para proteger a nuestras especies autóc-

a través de la colaboración público-privada, la responsabili-

-

ción de nuestro hábitat y nuestra fauna. Muestra de ello son 

para tratar, entre otros temas, de la seguridad de las aves en 
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Señorías, desde la conselleria de medio ambiente, abordare-

mos otra importante tarea, la de desatascar miles, miles de 

solicitudes y expedientes ambientales sin resolver, hereda-

dos del Botànic.

-

otras direcciones generales de su mismo gobierno. El falso 

y tres mil solicitudes, para la instalación de placas solares 

y baterías en viviendas, aún sin resolver. Para solucionarlo 

ello. (Aplaudiments)

Pero les podría hablar también del importante atasco de expe-

dientes de gestores de residuos, por tramitar, o las autorizacio-

nes ambientales integradas. Pues bien, ya estamos en la tarea 

parálisis en sectores económicos de gran importancia.

(Aplaudiments)

-

duos, el PIR de la Comunitat Valenciana, sin sectarismos ni 

imposiciones.

(Aplaudiments)

-

tal para modernizarlas y adaptarlas a los nuevos usos sociales 

medio no es la prohibición, es la educación. (Aplaudiments)

en la Comunitat Valenciana, y el cambio se va a notar en la 

Comunitat Valenciana.

Alicante. El agua no puede ser un arma de confrontación, sino 

Por eso el presidente Mazón anunció, hace unos días, la 

creación de la mesa del agua de la Comunitat Valenciana en 

-

por parte del Gobierno de España, acrecentando la deuda 

-

anunciado, vamos a defender cada gota de agua, vamos a 

recurrir cada uno de los recortes y defenderemos el tras-

los medios a nuestro alcance, desde una estrategia de 

defensa integral del agua en tres ámbitos: el social, en coor-

unidad de acción, junto al resto de administraciones y, si 

fuera necesario, el judicial para defender en los tribunales 

los recortes ideológicos del gobierno.

También nos comprometemos con poner en marcha las obras 

pendientes del trasvase Júcar-Vinalopó tras ocho años de 

parálisis del Botànic.

Señorías, por otro lado, no podemos olvidarnos de las conse-

de las infraestructuras adecuadas. Les recuerdo la catástrofe 

municipios y causando un daño económico incalculable y, por 

desgracia, a cabo también con vidas humanas. Por ello vamos 

-

tos para hacer frente a avenidas de agua y posibles inunda-

será el Consell de Carlos Mazón.

-

realidad evidente. Por ello debemos elaborar una estrate-

-

ya estamos sufriendo, y esta respuesta debemos darla desde 

una visión integral y amplia de todos los recursos a nuestro 

alcance.

-

cer el gran acierto del presidente Mazón en incluir de forma 

conjunta medio ambiente, agua, infraestructuras y territo-

rio dentro de una misma conselleria, pues no se puede hacer 

sin tener en cuenta las infraestructuras necesarias, las carac-

medio ambiente.

-

remos apostando por la depuración, como venimos haciendo 

elaborar el tercer Plan director de saneamiento y depuración 

de la Comunitat Valenciana.

sobre el agua sin referirme al engaño, repito, el engaño, del 

Botànic con el canon del agua. En 2022 anunciaron, anun-

ciaron, la suspensión y exención del canon del agua, pero 

y especialmente a las familias de la Comunitat Valenciana. 
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(Aplaudiments) El engaño del Botànic, el engaño del Botànic 

con el canon del agua es solo un ejemplo más de su trile-

consecuencias están pagando ahora todos los valencia-

en la Comunitat Valenciana es por culpa del engaño del 

Botànic. (Aplaudiments) -

del engaño del Botànic en el recibo del agua y en el bolsi-

Consell aprobará un decreto ley para ampliar a 36 meses los 

-

-

bilidad (aplaudiments)

-

-

tas con un servicio público básico como es el agua. Engañaron 

descaro de pedirnos soluciones y explicaciones. Tremendo.

Por el contrario, el Consell de Carlos Mazón sí está compro-

(Aplaudiments)

Senyories, senyories, el president Carlos Mazón va confor-

medi ambient, aigua, infraestructures i territori, com els he 

dit abans necessiten abordar-se d’una manera conjunta i amb 

un criteri únic. Ser capaços d’unir baix un mateix criteri i una 

mateixa visió integral el nostre medi ambient i el nostre terri-

-

criteri i acció ens permetrà ser més sensibles amb el nostre 

esta terra durant huit anys, però hui, la Comunitat Valenciana 

del nostre territori per a fer una Comunitat Valenciana més 

Hem d’entendre el nostre territori com una ferramenta 

d’oportunitat i progrés. Per això, des del Consell de Carlos 

-

-

pres d’unir en una mateixa direcció general les exempcions 

declaracions d’impacte ambiental i els informes de paisatge. 

Amb això acabem amb les interpretacions contradictòries de 

-

-

acaben estancat procediments i llastrant oportunitats. Amb 

-

-

-

sostenible en el nostre territori trobaran les portes ober-

Mazón, canviarem el go home de Compromís pel welcome to 

Comunitat Valenciana del govern del canvi. (Aplaudiments)

Per altra part, senyories... (Veus) Comunitat Valenciana, per 

favor, (rient) no estem en Mèxic. Per altra part, senyories, l’or-

denació en l’àmbit territorial de la Comunitat Valenciana serà 

un dels aspectes claus d’esta legislatura. Per això els plans 

d’acció territorial s’impulsaran de la mà dels ajuntaments, 

cap a un urbanisme més pròxim a la realitat social, més vincu-

Senyories, s’han acabat les imposicions en matèria territo-

rial i, seguint esta línia, anem a secundar i afavorir la implan-

valor afegit, ambientalment sostenibles i generadores d’ocu-

Generalitat actue des del punt de vista territorial i urbanís-

per a la implantació d’empreses de tota classe, amb producci-

I tot això ho farem des d’una concepció de l’urbanisme, del 

desenrotllament del territori, pròxim a la realitat social dels 

municipis, en constant diàleg amb estos i respectant i prote-

això també estarem pendents dels projectes, com els de les 

-

seu futur desenrotllament econòmic i social, vagen sempre 

de la mà.

-

conómico de nuestro territorio sin infraestructuras estra-

transporte moderno y de calidad. Ello es condición esen-

cial para la cohesión territorial de la Comunitat Valenciana. 
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generar oportunidades, empleo y luchar contra la despo-

una constante para el desarrollo de la sociedad y hoy, en la 

buena movilidad es sinónimo de futuro, oportunidades, y es 

-

Lamentablemente, durante ocho años, el Botànic ha dejado 

(Aplaudiments) 

Así nos lo hemos encontrado, con proyectos como la ronda 

de Castellón o la de Elx, la mejora de accesos a núcleos esen-

Xàbia, Torrevieja o el eje de la cerámica, o un acceso seguro 

Señorías, ha llegado el momento de volver a poner en marcha 

a la Comunitat Valenciana. (Aplaudiments)

(Veus)

 

La senyora presidenta:

Señorías, por favor.

 

La senyora consellera de Medi Ambient, Aigua, 

Infraestructures i Territori:

...un gran impulso al desarrollo de Metrovalencia, con nuevas 

líneas, y en esa tarea vamos a seguir terminando la línea 10 

Por su parte, en Alicante, entre otras acciones, conectaremos 

la estación de Luceros y la de Renfe Adif, y vamos a seguir 

adelante con los trabajos previos para la prolongación del 

-

tar de forma tranviaria e integral el área de la Marina. Va a 

-

puestos de 2024 los estudios técnicos para dotar a Elche de 

legislatura. (Aplaudiments)

empezando a trabajar en la prolongación de la actual línea 1 

desde el Grau de Castelló a las playas y para una nueva línea 

2 entre Castellón, Almassora y Vila-real, a través del Bulevar 

de la Plana. (Aplaudiments)

Cercanías de la Comunitat Valenciana de 2017, por cierto, 

-

apueste decididamente por infraestructuras clave, como la 

prolongación de la A7 en Castellón o la conexión ferroviaria 

recalcar nuestro compromiso con el corredor mediterráneo. 

Vamos a reivindicar celeridad en las obras. Es crucial para 

trasladar personas y mercancías desde el sur de España al 

corazón de Europa, pasando por la Comunitat Valenciana, y 

-

(Aplaudiments)

Senyories, mobilitat per a nosaltres és sinònim d’oportuni-

-

promoga la inclusió. Quant al servei de transport d’autobús, 

-

dicar. Esta desídia i abandó del Botànic ens deixa amb un 

ens costarà a tots els valencians 27 milions d’euros en paga-

ments de factures sense contractes, ojo. (Aplaudiments)

Sí, sí, i davant d’este panorama, executarem un pla de renova-

ció de les concessions amb una inversió de 400 milions d’eu-

-

ment elèctrics, híbrids i, en menor mesura, convencionals. 

-

rents PMUS, els plans de mobilitat urbana sostenible, a les 

preocupa especialment l’estat de les estacions d’autobusos. 

lacions segures, netes i accessibles per a tots els usuaris. I 

estarem al costat de les empreses de transport por carre-

-

porten els nostres aliments. (Veus)

 

La senyora presidenta:

oradora.

Muchas gracias.

 

La senyora consellera de Medi Ambient, Aigua, 

Infraestructures i Territori:

Gràcies.

Com deia, com deia... Per favor. Com deia, estarem al costat 

-

tar, com ens van demanar la mateixa setmana passada, 

noves àrees de descans i estacionament de camions. També 
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obrirem una ronda de contactes amb el sector del taxi per 

ciutadans.

l’impuls a les rondes de Vilamarxant, o la variant de Tavernes 

de Valldigna, l’impuls al desdoblament de la CV-60 entre 

la mateixa carretera. I l’impuls al desdoblament en la CV-95 

als trams de Xacarella, Los Montesinos, Torrevieja, Hospital. 

I en Castelló impulsarem des de projectes més senzills com 

una rotonda entre Benicarló i Peníscola, com altres més 

la CV d’accés a Peníscola o la millora i condicionament de la 

CV d’accés a Morella.

Estos són només alguns exemples del compromís de Carlos 

Mazón amb les nostres carreteres i per millorar la mobili-

tat i la vertebració en la Comunitat Valenciana. A més, impul-

sarem els projectes urbans i interurbans de la Comunitat 

Valenciana, com per exemple construirem el bulevard de la 

Plana, la culminació de la ronda Oest de Castelló o la ronda 

Projectes Urbans. I en eixe ànim de vertebració territorial 

i cohesió del nostre territori, jugaran un paper fonamental 

I, senyories, un altre element d’un sistema integral de mobi-

-

(Veus)

infamat i ha resultat ser una infraestructura (aplaudiments) 

juliol d’enguany el seu rècord de passatgers. (Veus) Bé.

La senyora presidenta:

Señorías...

La senyora consellera de Medi Ambient, Aigua, 

Infraestructures i Territori:

 (Veus)

La senyora presidenta:

Señorías, por favor.

La senyora consellera de Medi Ambient, Aigua, 

Infraestructures i Territori:

Ja? Gràcies.

l’aeroport, a més de ser una ferramenta per a atraure més 

turisme i facilitar la mobilitat dels castellonencs, siga un 

focus d’oportunitats per a l’ocupació, la innovació i la forma-

ció, i cada vegada més serveis a usuaris d’esta i d’altres comu-

nitats. Per això apostarem per la creació de millors acces-

un dels grans motors per al creixement econòmic i el desen-

volupament de la província de Castelló i de tota la Comunitat 

Valenciana. (Aplaudiments) L’aeroport de Castelló, sí.

-

veure un mapa per a constatar la nostra ubicació privilegiada 

en el centre del corredor mediterrani i en un dels extrems del 

corredor Cantàbric-Mediterrani. Per això reivindicarem de 

-

tat als nostres ports. Vull fer també esment als ports depen-

per a fer-los cada dia més rellevants.

Señorías, no me gustaría acabar este recorrido sin hablarles 

de nuestra costa, cuyos 500 kilómetros conforman un patri-

-

de nuestra costa. Vamos a traer a Les Corts un proyecto de 

ley de costas de la Comunitat Valenciana (aplaudiments)

permita ejercitar al máximo nuestras competencias sobre las 

consonancia con la ley de costas de la Comunitat Valenciana, 

buena parte de la sociedad valenciana. (Aplaudiments)

Además, reclamaremos del estado la ejecución urgente, 

desde el 2011 de protección del sur de Castellón y del sur de 

-

tan ampli com apassionant. Com els he anunciat a l’inici, esta 

d’anar unit. Però això és fonamental per a poder dur a terme 

manera estratègica i sostenible per a crear oportunitats i ser 

-
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-

tat i inversió. I ens agraden les infraestructures i impulsarem 

Els ciutadans ens han votat per a canviar el rumb de la 

Comunitat Valenciana i canviarem el rumb de la Comunitat 

Valenciana. (Aplaudiments) I tot això, senyories, des del diàleg 

-

-

-

és transformar i fer millor la terra on vivim, la Comunitat 

Valenciana, la millor terra del món.

(Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Muchas gracias.

Empezamos ahora las intervenciones de los grupos 

parlamentarios.

Tiene la palabra, por el Grupo Parlamentario Compromís, 

cuatro para Juan Bordera.

Bon dia, membres de la Mesa, diputades i diputats.

Moltes felicitats, consellera, pel seu nomenament.

escola. (Aplaudiments)

-

Popular li agrada molt jugar al ladrillazo, i després ens toca 

vindre a nosaltres a arreglar els megaprojectes, com l’aero-

port de Castelló. (Aplaudiments)

nostres terres en camps solars, però com ho van a fer exac-

de la província de Castelló ha creat una plataforma d’alcaldes 

de tots els seus ajuntaments? O siga, els alcaldes del PP van a 

-

fer. A mi m’haguera agradat, la veritat, haver-li-ho pregun-

tat a Marta Barrachina, però com va renunciar a l’acta fa dos 

Mazón destrossa el territori? (Aplaudiments)

seus alcaldes i alcaldesses o al Consell de Mazón? Li recorde 

(Aplaudiments)

Mire, jo vinc de Banyeres de Mariola, de l’Alcoià. I si volem 

deu, en autobús, doncs para sorpresa de nadie, no podem. I en 

-

després d’anys i anys demanant les obres de renovació inte-

-

exemples del funcionament del nostre transport públic, passa 

Això sí, jo li he de donar la meua enhorabona en un aspecte. I 

del transport públic en zones d’interior amb serveis espe-

Compromís portem anys treballant en el transport públic a 

-

(Aplaudiments)

dels usuaris. Portem anys de zero inversió, un servei pèssim i 

farta, però em permetrà donar-li una solució ràpida i senzi-

lla. Volem el traspàs de les competències ferroviàries per a 

ampliar la xarxa de rodalia, (aplaudiments)

I, a tot açò, també vull donar-li la meua enhorabona en una 

-

permanents, per fer un transport públic accessible. Però no 
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centenars de milers de valencianes i valencians cada dia?

-

(Aplaudiments) 

transport públic de la gent corrent és per a nosaltres una 

prioritat.

I per a començar a millorar-ho, fem-ho, per exemple, amb 

Amb tot açò, consellera, li desitge encerts. I per cert, senyo-

ries del PP i Vox, visca Alacant en valencià. (Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Muchas gracias.

diputado Juan Bordera.

Bon dia, senyora presidenta, senyories.

Consellera Pradas, el primer és desitjar-li sort i encerts, de 

tot cor.

-

permítame 

que lo dude.

del nostre clima és cada vegada més gran.

La seua conselleria ha de fer front a reptes molt importants, 

no la seua conselleria, no el seu govern, és el major repte al 

Rècords de temperatura en terra, rècords de temperatura 

oceànics, rècords de temperatura atmosfèrics, tots ells 

destrossats per amplis marges, deixant imatges i valors per a 

fallides, fenòmens extrems en forma de megaincendis, pedre-

van solapant-se per tot arreu, i el mediterrani és una zona 

-

cans al Mediterrani estem veient ja. Imagine’s si estan mal les 

-

seguint grans avanços, com dinamitar zones de baixes emissi-

ons, tancar carrils bici o mercats de proximitat, talar arbres i 

i de ciment... I mentrestant, a més, alguns membres del seu 

-

-

donarà prou el cante i el seu vicepresident, absent, en un 

será más bien de ver los toros 

desde la barrera

-

-

model de: 

cómo nos podemos seguir forrando con ella, no? (Aplaudiments)

-

segle XXI.

concreta. Quina és la seua posició referent a l’emergèn-

¿por qué està 

cambiando nuestro clima? (Aplaudiments) Pareix una pregunta 

-

anes ens agradaria saber bé a on es posiciona vosté i el seu 

govern en l’assumpte més crucial per al seu futur.

Gràcies. (Aplaudiments)
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La senyora presidenta:

Muchas gracias.

Tiene la palabra ahora, por parte del Grupo Parlamentario 

Socialista, la ilustre diputada María José Salvador.

Gràcies, presidenta.

Benvinguda, honorable consellera. Vullc traslladar-li en el seu 

un desig de molta sort i encerts en la seua responsabilitat.

han regalat un temps valuós a plantejar vaguetats, anunciar 

i reanunciar projectes en curs i a formular una esmena a tot 

sense concretar res. Una curiosa combinatòria, una curiosa 

contradicció; un temps sense aterrar en res, en res nou. Vosté 

-

-

-

funcionen o no.

-

tat i s’ha delectat en moltes obres, accions i projectes d’un 

desdoblar-se, eh, consellera? També saben fer una altra cosa: 

saben enredar. Governar és una incògnita, però menysprear 

(Aplaudiments) 

vellvinguts, 

buscar culpables. Que previsible i avorrit tot, senyoria.

Avui no estem ací per a complir un tràmit i prou. Vosté agrupa 

-

-

2023, el llegat, la foto del moment: eren els millors indicadors 

d’inversions lligades a la nova economia verda del coneixe-

ment i al green new deal.

-

distorsionar. (Aplaudiments) -

dent: tots, reitere, tots els indicadors socioeconòmics millors 

Un territori en progrés, en seguretat jurídica, en transpa-

lliscava contra el riu. La casa es va esfondrar per la represa 

-

-

-

sor de la Universitat d’Alacant, Jorge Olcina.

(Aplaudiments) Ha sigut una mala presentació de credenci-

als, senyoria, no és una anècdota, és malauradament tota una 

-

(Veus)

 

La senyora presidenta:

Señorías, por favor.

 

part d’un govern negacionista, eh?, senyor Aguirre. Eixa és la 

-

tenim ací a la resta del planeta. Per això resulta imprescin-

-

-

govern, els seus socis ultres, els ultres amb vostés, i saben 

(Aplaudiments) 

Quin és el seu model, consellera? Sí o no a l’Agenda 2030? 

Si o no als compromisos internacionals d’Espanya i de la 

Comunitat Valenciana? Sí o no al compliment i execució dels 

vegada serà molt complicat.

-

paradigma en matèria de territori i medi ambient, trans-

port públic, alineat amb Nacions Unides. Oposar-se al nostre 

llegat és confrontar l’Agenda 2030 marcada per Nacions 

Unides, és el debat dels valors de la il·lustració o d’un món 

està, consellera? Vosté forma part de la mà o la manyopla 

(Aplaudiments)

si són un govern, no són dos, són un govern, acaba de parlar 

de «

anterior va treballar intensament per captar els fons Next 

procés i no altre.
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-

Respecte de l’aigua. Vosté, evidentment, de nou, amb tot un 

déjà vu previsible i avorrit, una altra vegada en la guerra de 

-

friolera de zero gotes d’ai-

(Aplaudiments) 

-

tant per a la nostra terra.

Mire, parlem de sostenibilitat, parlem de mobilitat. Senyoria, 

en la via dels fets venen de trencar els carrils bici a Elx. Qué 

-

nant les zones de baixes emissions? Estan posant en risc els 

fons europeus, senyoria?

-

PAT de l’Horta; i és important generar noves oportunitats, 

projecte territorial estratègic; els PIES, saben vostés abans 

(Aplaudiments)

-

-

Per cert, vosté ha parlat de la connexió d’Adif-Luceros. El 

de pressupost i d’inversió en la província d’Alacant, d’eixos 

diners hi ha 132 milions d’euros per a una connexió impor-

-

a la seua àrea metropolitana, per a les línies de Mutxamel, 

-

nuevo?, consellera, per favor. Està paralitzant l’adju-

-

als expedients, ¿no estarà rescatant un esbós, o una idea, 

d’algun alt càrrec de la seua conselleria, un esbós de fa vint 

anys, senyoria (aplaudiments)

-

ció, eixe esbós, eixa solució perdrà oportunitats a Alacant, 

perdrà oportunitats la seua àrea metropolitana, i perdrà 

vosté està a punt de renunciar a eixos 132 milions d’eu-

opina. I vaig acabant.

Mire, anem a estar d’acord vosté i jo en una cosa: en l’aero-

port de Castelló. (Rialles) Mire, cal aprendre la lliçó?, senyo-

senyoria, nosaltres ho vam arreglar (aplaudiments) fent de l’ae-

roport de Castelló no un espai per a furons i conills, sinó un 

ho havien fet vostés, senyoria. (Aplaudiments) 

Mire, vull acabar, vull acabar com he començat, vull acabar 

no permetre en democràcia és plantar cara amb la paraula, 

tot el món ho sap.

Eixe és el nostre llegat, no el malbarate, consellera. 

(Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Muchas gracias.

Tiene la palabra, por parte del Grupo Parlamentario Vox 

Cortes Valencianas, el ilustre diputado Miguel Pascual.

 

Muchas gracias, señora presidenta.

Señores diputados, buenos días a todos.

-

-

dido dar el paso adelante en esta consejería tan importante 

Agua, Infraestructuras y Territorio es fundamental para 

Mire, en todas las consejerías, pues es importante, ¿no?, 

-

durante los próximos cuatro años en su consejería será vital 

para potenciar el futuro de nuestra región en las próximas 

décadas.

-
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-

(Aplaudiments)

-

el Botánico estaba podrido, los ciudadanos lo han dejado 

seco, y ahora es nuestro deber arrancarlo de esta hermosa 

(Aplaudiments)

-

de la verdad no han servido absolutamente para nada ¡más 

pidan algún chiringuito más, como, por ejemplo, en la legis-

latura pasada ya empezaban con lo de la agencia valenciana 

(Aplaudiments)

-

tros, entre anterior gobierno sociocomunista y el actual gobi-

-

entre el medio ambiente y el desarrollo de la Comunidad 

-

-

eso han sido diseñadas y están siendo implementadas, es 

-

mente la vida de las personas (aplaudiments), según a ellos les 

pues te tachan de negacionista, cuando los negacionistas 

-

son los resultados, las consecuencias.

-

no es ninguna solución, y ellos lo han hecho. (Aplaudiments) Hay 

-

-

apoyar a todos estos es, además de conservar, dan trabajo y 

ellos también vigilan, y si hay un incendio, están ahí los prime-

ros para proteger nuestros montes.

mundo rural, por eso somos líderes europeos en abandono 

-

-

malos tratos y abandono han tenido por parte del anterior 

-

dono y maltrato, (aplaudiments)

se dieron cuenta durante ocho años, ocho años de gobierno, 

pasó en los años cuarenta, pasó en los años ochenta, pasó 

es? Que cuando vas y les preguntas a los ciudadanos de la 

-

tos periódicos de lluvias y avenidas de agua, la respuesta de 

ninguna medida para luchar contra ellas.

la Comunidad Valenciana. Pero también es una falta de 

compromiso por parte del gobierno de Pedro Sánchez 

Comunidad Valenciana, pero más concretamente a la provin-

Hace dos años la provincia de Alicante fue la 52 de 52 y el 

casi con total probabilidad, como los presupuestos gene-

Socialista pues ha decidido abrazarse a todos los enemigos 

-

años de las diferentes áreas de su consejería, señora conse-

(Aplaudiments)

-
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-

plidas de todas las consejerías, cuya mayor inversión para 

en crear chiringuitos, pues nada, compraron también el pala-

tuviese allí su despacho y poder vender el proyecto.

-

ciendo un gobierno en España cuya máxima ambición ha sido 

la de erradicar los vehículos privados, y más concretamente 

el diésel, cuando España es líder europeo en la fabricación de 

poder desplazarse, claro, por lo menos habrán planteado, no 

-

-

(Aplaudiments)

 

La senyora presidenta:

Vaya terminando, señor Pascual.

 

a Valencia o el corredor mediterráneo acabado.

 

La senyora presidenta:

Termine, señor Pascual.

 

Que no te criminalicen por tener un vehículo diésel, o 

-

(inintel·ligible) ... de 

autobuses…

 

La senyora presidenta:

Señor Pascual.

 

…los trenes, el poder…

 

La senyora presidenta:

Termine.

 

(Inoïble, la presi-

denta desconnecta el micròfon del diputat. Aplaudiments)

 

La senyora presidenta:

Tiene la palabra ahora, en representación del Grupo 

Parlamentario Popular, el ilustre diputado José González.

 

Muchas gracias, señora presidenta.

Miembros de la Mesa.

Honorables consellers.

Gracias. Me siento el portavoz, no solo del PP, sino de todos 

ocho años no han hecho nada, no ha habido ninguna infraes-

tructura, no ha habido inversiones, no ha habido transporte y 

se han olvidado del medio ambiente, del agua y del territorio. 

(Aplaudiments)

-

haciendo realidad nuestro proyecto, nuestro futuro y el 

futuro de todos los valencianos.

-

-

-

-

miento a todos los diputados nacionales valencianos: no 

-

-
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No se dejen engañar otra vez, y voy a poner varios ejemplos.

-

ciación justa, y durante ocho años no hubo absolutamente 

-

voz de Compromís, hoy hablando de Cercanías, iba a haber 

-

dura era por cinco grandes obras de infraestructuras para la 

Comunidad Valenciana: túnel passant, prolongación del túnel 

de Serrería, canal d’accés, parc central complet -

-

rías, cuántas hay hechas? Una solamente licitada y las otras ni 

se les espera.

(aplaudiments)

Honorable consellera, le felicito por su cargo y le felicito 

merece la Comunidad Valenciana. No podemos seguir siendo 

votado dos veces el presupuesto y esas dos veces Alicante 

(Aplaudiments)

Honorable consellera de Medio Ambiente. Agua, 

Infraestructuras y Territorio, darle las gracias por enseñar-

nos las líneas del Consell y de esta conselleria, como ya está 

ya se está notando, por supuesto, consellera, unir, no sepa-

línea 9, la línea 9, dos horas y media, señora de Compromís, 

-

Esa es la venta de humo de este gobierno, el gobierno del 

Botànic. No reconocer los errores y fracasos del gobierno del 

para no ejecutarlo. Eso es no hacer nada, señora Salvador.

-

rales, cuatro ejes fundamentales:

desarrollo social y económico, como ha dicho usted, contra 

frenar el desarrollo.

riesgo a todas nuestras familias valencianas.

-

inversión.

El cuarto, vamos a hacer las infraestructuras necesarias para 

hecho nada en ocho años, dejando en el olvido el futuro de 

se lleve a cabo, con el diálogo, con la unidad de acción, con 

ciudadanos.

ferroviario, les voy a poner el caso de Valencia, solamente 

un caso, podríamos hablar mucho más, señora portavoz de 

Compromís, muchísimo más. El PP entre el 1995 y 2015 puso 

eso supone? Que cada año inaugurábamos de media entre 2 

de 4,2. No hizo absolutamente nada más.

Bueno, pero si hablamos de Cercanías, esto ya clama al cielo. 

-

mente han ejecutado aproximadamente un veinte por ciento 

y no nos han dado las Cercanías a la Comunidad Valenciana, 

como lo estaban ellos reivindicando.

-

nan cientos de millones a otras comunidades autónomas 

palmas al señor Sánchez, ustedes, todos, le hacen las palmas 

olvidan del tren de la costa, se olvidan de la estación, se olvi-

dan del ferrocarril de El Altet y de nuestro corredor medite-

rráneo. (Aplaudiments)

habla, verdad, señores portavoces?

Señor Arcadi España, diga, ¿lo ha hecho usted?

dónde va no puede llevar pasajeros.

consellera, se 

lo digo a usted, honorable consellera, a muchos ayuntamien-

tos, usted ha hablado de más de cincuenta –ha dicho– para 
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para completar su modelo urbano. En todos nos dicen lo 

mismo. ¿Qué nos dicen durante los ocho años del Botànic? 

hacían ustedes es prometerles, pero hacer, hacer absoluta-

mente nada de nada.

importa la Comunidad Valenciana y reclamen al Gobierno de 

usted lo ha dicho y mucho–: el enlace a la AP-7 y las carrete-

de la Comunidad Valenciana; la culminación de la autovía de 

la Plana, entre Villanueva de Alcolea y La Jana y Traiguera; 

ampliación del aeropuerto de El Altet… ¿Usted no ha visto 

lo de la ampliación del aeropuerto de El Altet? No sé si lo ha 

visto, no sé si lo ha visto. (Soroll de papers) Usted no ha visto, 

(remors)…

 

La senyora presidenta:

Señorías.

 

…Quien…, la ampliación del aeropuerto fue el propio Consell, 

-

ras, como la V-30, la autovía de primera generación Alicante 

-

tamente nada. (Aplaudiments)

-

-

ses. Ustedes, de esas tres cosas, absolutamente nada; mucha 

bien la honorable consellera, reivindicación y vigilancia al 

Gobierno de España.

Voy a hablar un poco por encima de la movilidad. Ocho años 

de un cóctel de demagogia, de prohibiciones e inacción, 

Popular para extender la red de transporte público en 

Valencia, Alicante y Castellón.

-

costa. (Aplaudiments)

excon-

sellera conse-

llera sobre las renovables: la prisa no es siempre buena 

una inversión, solamente en Alicante, de más de siete mil 

inversiones en la Comunidad Valenciana. (Aplaudiments)

Si hablamos de leyes, la LOTUP, la LOTUP, señora Salvador, 

usted sabe mucho de la LOTUP, mucho, (veus)

no ha debido de ir por los pueblos, no ha debido de ir por los 

-

serio y esto lo vamos a cambiar.

consellera

de limpieza del Botànic nos ha producido varias cosas: nos ha 

producido incendios y nos ha producido inundaciones. Es una 

-

voces del Botànic y se atrevan a decir lo del plan de la Vega, 

 

La senyora presidenta:

Vaya terminando, señor González.

 

(Remors)

consellera, siga llevándonos 

común y consenso con los ciudadanos y, sobre todo, con las 

ciudades también.

Honorable consellera

llegado.

 

La senyora presidenta:

Termine, señor González de Zárate.

 

muchísimas más mejoras a la Comunidad Valenciana.

Muchas gracias. (Aplaudiments)

 

La senyora presidenta:

Muchas gracias.

Tiene la palabra la honorable consellera.
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La senyora consellera de Medi Ambient, Aigua, 

Infraestructures i Territori:

Señorías, les agradezco todas sus intervenciones, especi-

Comunitat Valenciana. (Remors) Sí.

años, no han reivindicado, han estado inmóviles, incluso 

-

ción. Pues, bienvenidos. Bienvenidos a, espero, intentar 

no han hecho muchas.

a la conselleria.

Señoría de Compromís, señora Calabuig, usted ha hecho una 

-

enda a la totalidad, señoría.

-

-

(aplaudiments) 

pregunto. Què han fet vostés pel transport públic sostenible, 

-

han fet? Ningunejar-los

-

ros en els pressupostos de 2024 a subvencions per a l’adap-

(Aplaudiments)

molta cosa i ara se transformen, de repent, i venen a exigir 

-

infraestructuras, (aplaudiments) el transporte y la movilidad 

durante estos ocho años; la nada, con eso nos hemos encon-

trado, señora Salvador.

llegó a la conselleria– de la línea 2 del Tram en Castellón, para 

gobernado durante ocho años, señora Salvador.

Más cosas. Me hablaba del plan de Vega Renhace. A uste-

-

Socialista? (Aplaudiments)

ustedes no han hecho durante ocho años. (Aplaudiments)

Los fondos europeos. Pero sí han dejado millones de euros 

fondos europeos, ni una.

El aeropuerto. Estoy muy orgullosa del aeropuerto, llevo 

(aplaudiments)

para mi provincia.

esto, ya hablaremos.

con otra cosa cuando llegamos a la conselleria, pero lo cierto 

presupuesto sin ejecutar, decenas de concesiones caducadas, 

-

dad de incumplimientos con municipios, con nuestros munici-

mucha palabrería, pero muy vacía de acción y compromiso.

o cuatro. Miren, en materia de agua, la EPSAR –les sonará 

-

trado al llegar a la conselleria. Un ejemplo, un convenio con la 

diputación de Castellón de 6,5 millones de euros sin ejecutar.

ustedes me vengan a hablar de protección del medio ambiente, 
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(Aplaudiments) Esa es 

-

les, nuestra biodiversidad… Sí, se dedicaban a esto, a no hacer 

-

remos desde la sostenibilidad y, por supuesto, como he dicho 

antes, pondremos en valor el medio natural.

-

treinta y tres mil expedientes de solicitud de subvención de 

instalación de placas solares sin tramitar, (aplaudiments) de 

las cuales solo 1.674 con subvenciones aprobadas y de las 

(Aplaudiments)

trámites, solo se han resuelto 1.393. Una forma un tanto 

(Remors)

donar-nos lliçons de res.

Els ciutadans han decidit el canvi i cadascú ara hauríem de 

Comunitat Valenciana en marxa.

l’enfrontament. Jo els espere en el primer.

Moltes gràcies. (Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Gracias, consellera.

de los consellers es una recomendación de 55 minutos, pero 

Tiene ahora la palabra, por el Grupo Parlamentario 

Compromís, el ilustre diputado Juan Bordera.

Silencio, señorías. Señorías...

Gracias.

haurem d’acostumar-nos a l’escapisme.

He vist com en moltes de les compareixences, la seua no ha 

serio, 

-

(Aplaudiments) En temes de transició ecològica, està parlant 

-

guarda de tot Europa.

També ha parlat, concretament vosté, consellera Pradas, de 

-

ons d’euros de multes en condemnes tenim per culpa del 

maravilloso impuesto al sol
(Aplaudiments)

d’euros per el atasco de las renovables del PP. Las puertas gira-

torias salen caras, ¿eh?

També ha parlat vosté de deutes. Voy a recordarle otra 

Ayuntamiento de València. ¿Sabe de cuánto era la deuda 

euros, también. ¿Les recuerdo Emarsa? 20 millones de euros 

en condenas y 90 años de prisión. Tienen tantas condenas 

-

-

del mediterrani.

Ha parlat vosté també de parcs naturals, d’obrir-los a l’espe-

culació.  també, no? És a dir

-

camps de golf. També hem parlat de..., bueno, la mención 

Bueno... (Aplaudiments) Si eixe és el nivell, si eixe és el nivell 
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El dogma de fe del mercat liberal, neoliberal, no està funci-
onant. No està funcionant en el lloguer, no està funcionant 

algo está fallando en sus razona-

mientos. I és evident, i ho saben.

votar en contra d’eixa comissió? (Veus)

Els teniu ahí, la gent de Vox.

 
La senyora presidenta:

Señorías...

 

La Vega Baja, no? (Aplaudiments)

Jo només vullc acabar ja amb una menció especial al tema 

vanguardia de la ciencia, no espero 

. (Veus) Però n’hi ha una 

las emisiones de CO
2
 se almacenaban en los océanos. Esto 

está empezando a dejar de ocurrir. Ha habido un punto de 
-
-

sempre es corregixen a pitjor. Mucho fundamentalismo 

-
des. (Aplaudiments)

 
La senyora presidenta:

Muchas gracias.

Tiene la palabra, en representación del grupo socialista, la 
ilustre diputada María José Salvador.

 

Gràcies, presidenta.

del Pitvi. Estava el ministre Íñigo de la Serna negociant amb 
el president Puig eixe Pitvi, les inversions per a la Comunitat 

No acordem el Pitvi si no s’inclouen inversions per a la provín-
(Aplaudiments) I sap 

-
tet? A la nostra reivindicació. Sempre hem estat reivindicant, 

molt d’això i va ser un govern socialista (aplaudiments) 

senyor Barrachina estarà molt content.

I també en el tema del corredor mediterrani, senyoria. Hem 

Valenciana ens feliciten per la intensitat i l’execució del corre-
dor. (Veus. Aplaudiments)

Mire, jo vaig escoltar un dia una frase molt interessant: fes 

fàcil, però és la clau de la responsabilitat de governar. El 

-

Benvinguda la línia 10, senyoria. Benvinguda. Li parle de 
l’Empalme de Burjassot; li parle de la intermodal de Castelló, 

-
ral, tenia guardada en un calaix per a no decidir? No només 

molt comú en eixa conselleria. 106 milions d’euros, obres 

coste cero.

la gran oportunitat dels fons europeus, vinculats inexcusa-
blement i irremediablement a l’Agenda 2030..., pregunte al 

revanchisme.

GPS ni d’un mapa, li parle d’on està. Vosté està a la bancada 
blava, vosté està al govern. Governe, senyoria.

Considerant les seues declaracions, anuncis, visites d’este 

-
tucional. (Aplaudiments)

vosté posarà en servei en els propers mesos, tot arreu del 
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territori, de nord a sud, busos elèctrics, tal com preveuen els 

plecs. Senyoria, nosaltres ens ho vam trobar 30 anys cadu-

cat. Hem hagut de fer molta tasca de diàleg, de consens amb 

molts alcaldes i alcaldesses. Cada pam de territori vam recór-

rer per a consensuar i per a treballar eixes concessions.

-

sistema ATP a la nostra xarxa ferroviària.

resultat no d’un govern o d’un oracle negacionista amb l’ex-

del govern del president Ximo Puig.

-

de consensuar, d’escoltar, de tractar, d’exposar, de licitar, de 

contractar, de fer. Sols un límit: l’interès general, i construir 

un territori per a avançar sempre cap a un territori sosteni-

ble, intel·ligent i innovador, afegir valor al territori i segure-

tat jurídica.

reputació. Un territori dissenyat al voltant del talent, de la 

credibilitat, de la ciència, no del negacionisme. El negacio-

-

hipotecat eixe ajuntament, i pose en valor Parc Sagunt, 

nostre territori. (Aplaudiments)

Senyora consellera, intente no tornar allí mai més. Nosaltres, 

si tenen eixa temptació, estarem ací per a tractar d’evitar-ho. 

(Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Muchas gracias.

Tiene la palabra la honorable consellera para ejercer su dere-

La senyora consellera de Medi Ambient, Aigua, 

Infraestructures i Territori:

Gràcies, senyora presidenta.

ens uneix. Vinga, vaig a intentar-ho.

A sa senyoria Bordera, Compromís. Vosté parla de l’An-

(Aplaudiments) Jo l’espere, l’espere a treballar per l’Albufera. 

I a la senyora Salvador. Ja tenim alguna cosa en comú, 

senyora Salvador. Vosté vol corredor mediterrani; jo també 

(Aplaudiments) I per les rodalies, i per les rodalies.

Miren, hoy se han expuesto las líneas generales de nues-

-

común, con unidad de acción, con diálogo, priorizando los 

intereses de la Comunitat Valenciana para lograr una comuni-

tat

més menut a la ciutat més gran, tots són igual d’importants. 

Treballar pels 542 municipis: portarem el canvi a cada racó 

d’esta terra, (aplaudiments) treballarem per a tots.

Miren, l’herència rebuda és molt complicada, però mirem cap 

-

ança en esta terra, amb treball, esforç. Els convide a cons-

mires i molt d’amor per esta terra.

(Aplaudiments)

La senyora presidenta:

Gracias, consellera.

Terminamos así el segundo punto del orden del día.

los servicios prestados a estas Cortes durante los 39 años. 

(Aplaudiments)

Se suspende la sesión. (Se sent una veu que diu: «Hasta las 

cuatro y media)


